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Darłowo, dnia 16 listopada 2016 roku 
BR.0002.10.2016 
 
 

Protokół Nr XXVII/2016 
z XXVII Sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 16 listopada 2016 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1135. 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXVII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 16 listopada 
2016 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 13 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 
Radny Dariusz Bańczewski był nieobecny. 
Radny Waldemar Bonk był nieobecny.  
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo;  
Pani Anna Szynkowska- Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pan Maciej Jabłoński –  Radca Prawny; 
Pani Marzena Fedyniak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                      
w Darłowie; 
Pan Włodzimierz Błaszczak –  Prezes Spółki Komunalnej Gminny Zakład Użyteczności 
Publicznej w Krupach Sp. z o.o.;  
Pan Mieczysław Tomaszewski – pracownik Koszalińskiego Oddziału Okręgowego 
Inspektora Pracy w Szczecinie; 
Pani Magdalena Joda – Inspektora Oddziału Regionalnego KRUS w Koszalinie; 
Pani Hanna Błażejewska – Kierownik Samodzielnego Referatu Prewencji Rehabilitacji                    
i Orzecznictwa Lekarskiego OR KRUS w Koszalinie; 
Pan Marek Bartos – Dyrektor Zespołu Szkół Społecznych w Dobiesławiu; 
Pan Kazimierz Grzybak – Mieszkaniec Gminy Darłowo; 
Pan Rafał Kunysz –Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej; 
Pani Justyna Pacuła-Woźniak – Pełnomocnik ds. współpracy z organizacjami 
pozarządowymi; 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo. 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Michała Górskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 13 Radnych, głosując: 
12 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 
 
 

Ad.1.3.  
Ustalenie  porządku obrad. 
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.   
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XXVII Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że przed planowaną sesją na podstawie art. 20 
ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy 
Darłowo wniosek o wprowadzenie do porządku obrad kolejnego projektu uchwały: 
 
1) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok.  

Druk Nr 17/2016XXVII 
/wniosek Wójta o wprowadzenie uchwał do porządku obrad stanowią załączniki Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 
Innych wniosków do porządku obrad nie było.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji kolejnego projektu uchwały.  
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok                         
Druk Nr 17/2016XXVII było  
13 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Porządek Obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco:  
1. Sprawy organizacyjne: 
1.1. Otwarcie obrad. 
1.2. Stwierdzenie kworum. 
1.3. Ustalenie porządku obrad.  
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 17 października 2016 roku z XXV sesji VII kadencji Rady 

Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                   

z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
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3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXV sesji Rady Gminy Darłowo 

oraz w okresie między sesjami.                              
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.  
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Czas dla samorządu. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy 
Darłowo w 2017 roku. Druk Nr 1/2016XXVII 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od 
nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. 
Druk Nr 2/2016XXVII 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej. Druk Nr 3/2016XXVII 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty miejscowej. Druk Nr 4/2016XXVII 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej. Druk Nr 5/2016XXVII 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 124/56 oraz działki nr 124/89                       
w obrębie Wicie). Druk Nr 6/2016XXVII 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 289 w obrębie Krupy).                       
Druk Nr 7/2016XXVII 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 175/1 w obrębie Dąbki).                   
Druk Nr 8/2016XXVII 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 203/2 w obrębie Dobiesław).               
Druk Nr 9/2016XXVII 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 172 w obrębie Krupy).                    
Druk Nr 10/2016XXVII 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
(dotyczy działki nr 47/34 w obrębie Bukowo Morskie). Druk Nr 11/2016XXVII 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
(dotyczy działki nr 97 w obrębie Barzowice). Druk Nr 12/2016XXVII 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 
darowizny przez Gminę Darłowo nieruchomości stanowiącej własność Województwa 
Zachodniopomorskiego (dotyczy działki nr 292/5 w obrębie Stary Jarosław).                           
Druk Nr 13/2016XXVII 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy 
Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 
w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 
rok. Druk Nr 14/2016XXVII 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na 
terenie Gminy Darłowo. Druk Nr 15/2016XXVII 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu 
Uzdrowiska Dąbki. Druk Nr 16/2016XXVII 
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25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 
rok. Druk Nr 17/2016XXVII 

26. Wolne wnioski. 
27. Zamknięcie obrad.  
 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji było:  
13 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu z dnia 17 października 2016 roku z XXV sesji VII kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 2.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                       
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo na wstępie przywitał wszystkich 
obecnych. W związku z przeprowadzonym na terenie naszej Gminy konkursem pod nazwą: 
„Sołtys – organizator bezpiecznej wsi”, pan wójt oddał głos panu Mieczysławowi 
Tomaszewskiemu Pracownikowi Państwowej Inspekcji Pracy. Pan Wójt poprosił pana 
Mieczysława Tomaszewskiego, aby opowiedział, jak przebiegał konkurs i przedstawił wyniki 
konkursu, które wcześniej już, w poniedziałek zostały przedstawione na Gali w Szczecinie.   
 
Pan Mieczysław Tomaszewski powiedział, że wiosną spotkaliśmy się tutaj, żeby 
zaproponować konkurs „Sołtys – organizator bezpiecznej wsi”. Z tej okazji, czyli wspólnej 
propozycji Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Oddziału Regionalnego                    
w Koszalinie oraz Państwowej Inspekcji Pracy Okręgu w Szczecinie skorzystało dziesięcioro 
Sołtysów i tylko te sołectwa mogły być ocenione i z nich te najlepsze zostały wyłonione          
i nagrodzone. Pan Mieczysław Tomaszewski powiedział, że z tej okazji na dzisiejszą sesję 
zaproszony został jego szef pan Marian Szyszko Okręgowy Inspektor Pracy, który jednak                  
z racji swoich wielu obowiązków służbowych nie mógł być dzisiaj tu obecny. W związku                 
z tym pan Mieczysław Tomaszewski w imieniu szefa złożył wszystkim podziękowania za 
udział w tym konkursie i oraz złożył sołtysom życzenia wszystkiego najlepszego nie tylko                
w życiu społecznym, które jest bardzo odpowiedzialne, ale także w życiu osobistym.   
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Pan Mieczysław Tomaszewski powiedział, że oceny w tym konkursie dokonała komisja 
konkursowa w osobach: 
1. Pani Mai Tomaszewskiej inspektora obsługi jednostek pomocniczych Gminy Darłowo; 
2. Pana Igora Pogonowskiego starszego inspektora KRUS Oddział Regionalny w Koszalinie; 
3. Pana Mieczysława Tomaszewskiego z Państwowej Inspekcji Pracy w Szczecinie Oddział                            

w Koszalinie  
 

I miejsce zajęło Sołectwo Dobiesław i pani Krystyna Krassowska Sołtys Dobiesławia. 
Pani Krystyna Krassowska otrzymała nagrody, kwiaty, dyplom.  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo wręczył pani Krystynie Krassowskiej 
nagrodę główną, tj. czek na 1 000,00 zł. Czek oczywiście jest do wykorzystanie na cele 
sołectwa. Pan Wójt powiedział, że bardzo ceni sobie zaangażowanie pani Krystyny 
Krassowskiej w funkcję społeczną sołtysa. Pan Wójt powiedział, co też podkreślił na gali, że 
wyborem tego pierwszego miejsca jest to, że wspólnie z mieszkańcami Dobiesławia pani 
Krystyna zorganizowała akcje dla pogorzelców z innej Gminy. Pan Wójt powiedział, że 
myśli, że to jest właściwa osoba na właściwym miejscu. Prawdziwy samorządowiec lokalny. 
Pan wójt cieszy się, że są takie osoby wśród nas.  
 
Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław serdecznie podziękowała 
organizatorom i panu Wójtowi za to wyróżnienie dla Sołectwa Dobiesław i nie ukrywa, że 
bardzo się cieszą z tego wyróżnienia, z tej nagrody. Mówczyni powiedziała, że ten czek 
spożytkują po konsultacjach, bo nigdy tej decyzji nie podejmuje sama. Po spotkaniu z Radą 
Sołecką Dobiesław zadecydują jak najlepiej wykorzystać ten tysiąc złotych, który dostali. 
Mówczyni powiedziała, że jest to dla nich dodatkowy zastrzyk gotówki i są za to bardzo 
wdzięczni i bardzo się cieszą.    
 
Pan Mieczysław Tomaszewski powiedział, że co roku odbywa się taka Gala podsumowująca 
działania promocyjne i prewencyjne. W poniedziałek 14 listopada taka gala odbyła się                       
w Szczecinie, na którą zaproszeni byli ci wszyscy, którzy wzięli udział w tym konkursie.   
 
II miejsce zajęło Sołectwo Wicie i pani Sołtys Małgorzata Żugaj 
Pani Małgorzata Żugaj otrzymała nagrody, kwiaty, dyplom.  
 
Pan Mieczysław Tomaszewski powiedział, że nie bez powodu pytali sołtysów o ich 
zainteresowania, ponieważ każdy, kto brał udział w tym konkursie otrzyma upominek                    
w postaci książki. 
 
III miejsce zajęło Sołectwo Kopnica i pan Sołtys Zbigniew Giełażyn 
Pan Zbigniew Giełażyn otrzymał nagrody, kwiaty, dyplom.  
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady zażartował, że nareszcie mężczyzna, bo 
już się bał.  
Na sali rozległ się śmiech gości.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że jeszcze jak rozpoczynał pracę 
paręnaście lat temu w Ośrodku Doradztwa Rolniczego, naprawdę większość lub prawie                 
100 % sołtysami byli mężczyźni. Pan Wójt powiedział, że tych sołtysów nigdy w domu nie 
było, bo jak się jechało coś załatwić, to tymi sołtysami były ich żony, chociaż tak naprawdę 
mąż sprawował funkcję, to tymi sołtysami były żony, które wszystko załatwiały za mężów. 
Pan wójt powiedział, że w końcu nadszedł ten czas, kiedy kobiety wzięły to w swoje ręce                 
i bardzo dobrze.  
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Pozostali sołtysi, którzy wzięli udział w tym konkursie otrzymali dyplomy i nagrody 
książkowe.  
 
Są to: 

1. Pani Sylwia Suska Sołtys Sołectwa Żukowo Morskie  
2. Pani Ewa Dziemieszonek Sołtys Sołectwa Rusko 
3. Pani Krystyna Krakowiak Sołtys Sołectwa Cisowo  
4. Pani Małgorzata Parysiak Sołtys Sołectwa Bukowo Morskie  
5. Pan Piotr Kobalczyk Sołtys Sołectwa Sińczyca 
6. Pan Andrzej Kubicki Sołtys Sołectwa Krupy 
7. Pan Kazimierz Kołtun Sołtys Sołectwa Porzecze  

 
 
Pani Hanna Błażejewska – Kierownik Samodzielnego Referatu Prewencji Rehabilitacji                    
i Orzecznictwa Lekarskiego OR KRUS w Koszalinie w imieniu pana Jana Górskiego 
Dyrektora Oddziału Regionalnego KRUS w Koszalinie podziękowała serdecznie za 
zaproszenie tutaj oraz za możliwość uczestniczenia w tej pięknej uroczystości. Ponadto 
mówczyni podziękowała Władzom Gminy Darłowo, która w tym roku wytrzymywała z nimi, 
ponieważ to jest jeden z konkursów. Latem został także przeprowadzony konkurs                            
w świetlicach wiejskich wśród dzieci, które wykonały przepiękne makiety, którymi do tej 
pory się wszyscy zachwycają. Również w dwóch gimnazjach na terenie Gminy Darłowo 
został przeprowadzony konkurs wśród młodzieży. Pani Hanna Błażejewska powiedziała, że 
jednym z zadań statutowych KRUS jest prewencja, zapobieganie wypadkom, ochrona życia               
i zdrowia. Mówczyni powiedziała, że ma nadzieję, że te wspólne spotkania i konkursy 
pozwalają na to, że rośnie świadomość i tych wypadków jest co raz mniej. Mówczyni 
powiedziała, że o to też im właśnie chodzi, żeby chronić te życie i zdrowie. Wiadomo, że 
praca w gospodarstwie rolnym jest ciężka, trudna, narażona na różne warunki atmosferyczne, 
a różnorodność tych prac powoduje, że trzeba mówić o tych zagrożeniach. Mówczyni 
podziękowała Władzom Gminy Darłowo za to, że mogli współpracować z Gminą i w tym 
wszystkim uczestniczyć.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że bardzo dużo jest szkoleń 
organizowanych z KRUS na temat bhp w rolnictwie. Mówca powiedział, że nawet jako 
pracownik Ośrodka Doradztwa Rolniczego bardzo często spotykał się z tymi 
niebezpieczeństwami, ale i także z tym co robi KRUS. Pan Wójt powiedział, że tych szkoleń, 
które robi pani Magdalena Joda jest bardzo dużo i miło nam, że te instytucje włączają się do 
naszego życia gminnego, bo niestety chociaż najbardziej świadomy rolnik – i tu mamy 
przykłady z naszej Gminy – a bardzo tragiczne sytuacje się w gospodarstwach rolnych 
zdarzają. Jest to przykre, ale to jest po prostu tak narażony bardzo zawód. Stale to musi być 
przypominane, żeby tu jak największą prewencją to objąć.  
 
 
Sołtysom, zaproszonym gościom i władzom Gminy Darłowo zrobiono zdjęcie pamiątkowe, 
po czym kontynuowano obrady.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że sołtysa, który zajął pierwsze 
miejsce, można zobaczyć w Kronice Szczecińskiej jak udziela wywiadu.  
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Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie miedzy sesjami. Pan Wójt                 
w okresie miedzy sesjami spotkał się z panem Tomaszem Bobinem byłym Dyrektorem 
Urzędu Morskiego w Słupsku w sprawie zagrożeń jakie tu Gmina Darłowo widzi ze strony 
morza. Tu stale podkreślane są nasze bolączki tj. niszczejąca plaża w Wiciu, brak przystani 
rybackiej w Dąbkach oraz umocnienie mierzei między Dąbkami a Dąbkowicami. Niestety 
podczas dużych sztormów jest to niebezpieczeństwo, że ta mierzeja się zmniejszy.  
Pana wójta odwiedził także Związek Nauczycielstwa Polskiego, z którym odbyło się 
spotkanie w sprawie szkół. Odbyła się Rada Społeczna Szpitala Powiatowego w Sławnie. 
Odbyła się wizytacja Szpitala Powiatowego w Sławnie przez wójtów oraz przedstawiciela 
miasta Sławno, na którym padła bardzo taka nieudana propozycja ze strony starostwa 
ratowania szpitala związana z brakiem remontu dróg powiatowych. Pan Wójt powiedział, że 
ma nadzieję, że do tego nigdy nie dojdzie. Pan Radosław Głażewski jako Wójt jednak 
stwierdził, że te drogi powiatowe – których naprawa leży tylko i wyłącznie w gestii powiatu – 
są bliższe ludziom. Chociaż szpital jest bardzo ważną rzeczą, to tak naprawdę ludzie z 
drogami spotykają się na co dzień. Każdy powinien mieć ten komfort dobrego ich 
użytkowania. Jeżeli drogi będą dobre, to bliższy transport do szpitala też będzie możliwy i 
bezpieczny dojazd. Trudne przed nimi były rozmowy i decyzje. Może mało popularne. Szpital 
Powiatowy w Sławnie jest w tragicznej sytuacji finansowej. Pan Wójt powiedział, że mieli 
okazję zobaczyć jak on wygląda. Sale chirurgiczne, które nie są remontowane od ponad 
dwudziestu lat to przykry widok. Pan Wójt powiedział, że jeszcze bardziej przykra jest 
sytuacja, że nagle po tych dwudziestu latach ktoś się nagle budzi i żąda teraz od gmin jakiś 
zobowiązań i wyposażenia. Każdy ma swój organ prowadzący i każdy ma swoje zadania. 
Mówienie ludziom, że tam lezą nasi wyborcy, to zdaniem pana wójta jest trochę nietrafione, 
bo tam leżą wyborcy Radnych Powiatowych i Starostwa, którzy kierują tym szpitalem. Pan 
Wójt powiedział, że ciężka jest ta sytuacja i szkoda instytucji, bo uważa, że pewne oddziały 
są zasadne, a z części można by było zrezygnować, ale brak przedstawienia jakiegokolwiek 
działania ze strony dyrekcji szpitala powoduje to, że ta sytuacja jest katastrofalna. Pan Wójt 
powiedział, że miesięcznie szpital kończy stratą 140 000 zł. Także miesięcznie dług szpitala 
powiększa się o sto czterdzieści tysięcy złotych. Pan Wójt powiedział, że szpital ma około 
15 000 000 zł długu (około piętnastu milionów złotych długu) z czego z NFZ ma kontraktu na 
niecałe 18 000 000 zł. Sytuacja jest wręcz katastrofalna i nie ma żadnej perspektywy 
dodatkowego zdobywania środków, więc wójtowie nie widzą tu jakiejś możliwości 
wspomagania wyposażenia szpitala, w przypadku, gdy ten miesięczny dług, ta strata rośnie. 
Nie można kogoś ratować, kto stale popada w dług. Mimo, że ta pomoc by się należała                      
i byłaby zasadna, to ona i tak nic nie da. O tym wójtowie jeszcze będą dyskutować z radnymi. 
Pan wójt powiedział, że my jako samorząd Gminy Darłowo tu naprawdę nie możemy mieć 
kompleksów na punkcie tym, że my nie robimy nic dla zdrowia, bo my remontujemy nasz 
ośrodek, czyli przychodnię w Darłowie. Pan wójt powiedział, że zostały przez nas zlecone 
prace projektowe na gabinety lekarskie. W przyszłym roku uda się być może, żeby 
przychodnia dziecięca się przeniosła do tych pomieszczeń. Pan wójt powiedział, że rozmawia 
z panem starostą na temat dostania tu poradni kardiologicznej. Nie możemy powiedzieć, że 
nie robimy nic. Fakt jest taki, że Gmina Darłowo wraz z Gmina Malechowo jesteśmy 
najmniejszym beneficjentem korzystającym ze Szpitala Powiatowego w Sławnie.  
 
W okresie miedzy sesjami pan wójt podpisał taką największą umowę na budowę sali 
gimnastycznej w Kopnicy. Prace idą szybko. Pan wójt podpisał jeszcze szereg drobnych 
umów, między innymi na budowę siłowni, placów zabaw, wiat. Pan Wójt podpisał w tym 
tygodniu także umowę na realizację drogi „Ku Morzu” w miejscowości Wicie. Został także 
rozstrzygnięty przetarg na zakup lekkiego samochodu pożarniczego dla OSP Bukowo 
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Morskie. Tu należy wspomnieć, że ten samochód jest kupiony z dotacją z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska.   
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/ 
 
 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo przedstawił również kondycję finansową 
Gminy Darłowo.  
Stan na rachunku podstawowym to 2 750 589,83 zł, w tym na świadczenia wychowawcze 
500+ 448 800,00 zł, oraz zasiłki rodzinne 172 687,00 zł.  
Wydatki do poniesienia w najbliższym czasie są na kwotę 288 389,76 zł na rachunki za usługi 
i zakupy.  
/aktualna sytuacja finansowa Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił realizację uchwał Rady Gminy   
w okresie między sesjami. 
/sprawozdania z realizacji uchwał stanowią załączniki nr 8 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad.4. 
Interpelacje Radnych.  
Pan Grzegorz Hejno zapytał czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt nie zgłosił interpelacji.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje radnych i wnioski sołtysów zgłoszone na XXV Sesji Rady 
Gminy Darłowo oraz w okresie między sesjami.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie między sesjami tj. 
od ostatniej sesji, która odbyła się w dniu 17 października br. do dnia dzisiejszego radni                     
i sołtysi złożyli 4 interpelacje i 1 wniosek. Na przedmiotowe 3 interpelacje i wniosek zostały 
udzielone odpowiedzi, które następnie zostały przekazane do Biura Rady Gminy. Jedna 
interpelacja jest w trakcie rozpatrywania.  
/Odpowiedzi na interpelacje stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie                       
z  działalności w okresie między sesjami.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby 
zabrać głos w tym punkcie?  
Nikt się nie zgłosił.  
Na tym punkt zakończono. 

 
 

 
Ad. 8.  
Czas dla samorządu. 
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś z sołtysów 
chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że prosi państwa radnych                     
o obniżenie opłaty miejscowej. Mówczyni powiedziała, że tutaj w projekcie uchwały jest 
stawka 2 zł za każdą rozpoczętą dobę pobytu od osoby dorosłej i 1,50 zł od dziecka do 7 lat. 
Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że to są takie malutkie dzieci od najmniejszego dziecka 
do dziecka szkolnego. Powyżej siedmiu lat dzieci płacą tak jak dorosłe osoby. Pani 
Małgorzata Żugaj powiedziała, że myśli o obniżeniu o te 0,50 zł. Mówczyni powiedziała, że 
Wicie nie ma takiej infrastruktury turystycznej, infrastruktury, którą można by było zająć te 
dzieci. Pani Małgorzata Żugaj powiedziała, że byłoby bardzo miło, gdyby te dzieci płaciły 
połowę stawki osoby dorosłej. Przy tym mówczyni przypomniała, że dzieci szkolne od 
siedmiu lat wzwyż płacą tak jak dorosłe osoby. Poza tym mówczyni powiedziała, że                         
w Dąbkach w tej opłacie różnica jest miedzy tymi małymi dzieciaczkami a dorosłymi jest 
1,00 zł. Dlatego tu też można byłoby to przyjąć jako wzór i też zmniejszyć tę opłatę jeszcze                
o 0,50 zł.  
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy jeszcze ktoś                     
z sołtysów chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
 
Nikt się nie zgłosił.  
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał pana wójta, czy pan 
wójt chciałby się ustosunkować do tego wniosku?  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przypomniał, że mówiliśmy rok temu o tym, 
że ta opłata dla dzieci będzie obniżana do tego poziomu jak wskazują dochody, żeby nie były 
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mniejsze te uzyskiwane. Na próbę obniżamy. Pan wójt powiedział, że myśli, że obniżenie jest 
w stosunku takim godziwym, o czym z radnymi dyskutowali na komisjach. Szkoda, że na 
komisji nie było pani sołtys i nie przedstawiła swoich racji. Z drugiej strony to kiedyś 
Regionalna Izba Obrachunkowa w ogóle zakwestionowała te zwolnienia na dzieci. Udało się 
nam rok temu. Pan wójt powiedział, że myśli, że tutaj będzie wskazywała ekonomia, czy 
będziemy obniżać, czy te dochody będą osiągnięte. Pan wójt powiedział, że jego zdaniem 
dobrym krokiem w ogóle jest to, że obniżamy te opłaty nawet w takim niewielkim stopniu,                
a z drugiej strony też potrzebujemy środki żeby stwarzać tę infrastrukturę. Pan wójt 
powiedział, że do rozważenia jest wszystko, ale myśli, że na ten rok jednak proponuje taką 
opłatę i zobaczy jak radni to przegłosują.  
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
Nikt więcej się nie zgłosił.       
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad.9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo 
w 2017 roku. Druk Nr 1/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 
rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2017 roku stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że projekt uchwały był szczegółowo rozważany na 
komisjach, bo rolnicy też mieli ciężki rok. Obniżamy średnią cenę skupu żyta do takiego 
poziomu jaki był rok temu dokładnie. Czyli do poziomu 52,00 zł. Pan wójt wyraził nadzieję, 
że radni zagłosują nad taką propozycją. Średnia cena skupu żyta jaka była rok temu na 2016 
rok była 53,95 zł, a w tym roku podana jest na 52,44 zł. My pozostajemy na takim samym 
poziomie jak w ubiegłym roku i będzie to kwota 52,00 zł.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2017 roku stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 
obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2017 roku stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2017 
roku:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 
podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2017 roku. 
/Uchwała Nr XXVII.238.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Darłowo w 2017 roku stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. Druk Nr 2/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru 
podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Ogólnie stawki pozostają na poziomie ubiegłego roku. Zmiany dotyczą 
stawek podanych w rozporządzeniu jako stawki maksymalne i tutaj się zmienia, bo jest 
obniżona stawka od budynków związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych                           
w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej. Mieliśmy tu rok temu stawkę 4,65 zł,                    
a stawka maksymalna jest 4,61 zł i ta stawka maksymalna jest w uchwale wpisana. Pan Wójt 
powiedział, że troszeczkę, chociaż to naszej Gminy nie dotyczy to, ale chcemy mieć 
maksymalny zwrot z budżetu państwa i to jest stawka, którą podnieśliśmy do maksymalnej – 
która nie obowiązuje tutaj nikogo – w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym. 
Rok temu było 10,35 zł, a w tym roku jest 10,59 zł.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz 
poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od tego podatku 
oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia stawek podatku od 
nieruchomości, zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, zwolnień od 
tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa. 
/Uchwała Nr XXVII.239.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości, 
zwolnień od tego podatku oraz poboru podatku w drodze inkasa stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
 
Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej. Druk Nr 3/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Tak jak już wcześniej pan wójt powiedział, że będzie obniżać tę opłatę dla 
dzieci kierując się zasadą ekonomi, że nie raz mniejsze opłaty dają większy przychód, więc tu 
ma nadzieję, że zarówno przedsiębiorcy jak i mieszkańcy uzdrowiska, a także miejscowości 
wypoczynkowych, gdzie jest opłata miejscowa, będą do tego dążyć, żeby jak najwięcej tych 
opłat zebrać. W uzdrowisku ma to jeszcze tę dodatkową zasadę, że dostaniemy dotację 
uzdrowiskową w wysokości zebranej opłaty uzdrowiskowej dwa lata wstecz. Więc                           
w interesie zarówno Gminy jak i mieszkańców oraz osób prowadzących tą działalność jest to, 
żeby ta opłata a później ta dotacja była jak największa dla nas ponieważ dotacja może być 
przekazana tylko i wyłącznie na rzeczy związane z uzdrowiskiem. Także są to pieniądze 
znaczone. W tym roku proponujemy opłatę uzdrowiskową w wysokości 3,50 zł, a dla dzieci 
do lat siedmiu 2,50 zł.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik  nr 22 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie opłaty uzdrowiskowej:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
1 głosie przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej.  
/Uchwała Nr XXVII.240.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie opłaty uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 23 
do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie opłaty miejscowej. Druk Nr 4/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Opłata miejscowa dotyczy miejscowości Wicie oraz miejscowości Kopań. 
Opłata w tych miejscowościach ustalona jest uchwałą Rady Gminy. Pan Wójt powiedział, że 
proponuje nieduże zejście z ceny dla dzieci do lat siedmiu, gdzie proponuje stawkę 1,50 zł,                
a dla osoby dorosłej 2,00 za każdą rozpoczętą dobę pobytu.    
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie opłaty miejscowej stanowi załącznik  nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Michał Górski odpowiadając na apel pani Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że 
myśli, że droga tutaj obrana jest dobra, ponieważ opłaty powinno się obniżać tak bardzo 
stopniowo, tak żeby przy okazji nie obniżyć wpływów do budżetu Gminy. Pan Radny 
powiedział, że jeżeli wpływy – o czym radni rozmawiali na komisjach – do budżetu po 
zmianie pozostaną na tym samym poziomie lub też mogą być większe oczywiście, to wtedy 
można pomyśleć o stopniowym obniżeniu.  
 
Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji. 
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie opłaty miejscowej: 
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
1 głosie przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie opłaty miejscowej. 
/Uchwała Nr XXVII.241.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie opłaty miejscowej stanowi załącznik nr 27 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. Druk Nr 5/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że szczerze i miłą chęcią jeszcze by chętnie 
podwyższył tę opłatę targową. Pan wójt powiedział, że uważa, że mamy miejscowości te 
wypoczynkowe, które w pewnym momencie nie chcą być przez namioty pokryte zwłaszcza, 
że ciąży na nas ustawa uzdrowiskowa, która pewne normy też ustanawia. Jedna z takich 
rzeczy to jest brak tych namiotów i tych punktów handlowych w strefie A uzdrowiska. Plan 
na strefę uzdrowiskowa jest w trakcie wyłożenia i będziemy musieli się do niego stosować. 
Przychody z opłaty targowej są znaczne, są wysokie w naszej gminie, aczkolwiek nie są dużo 
wyższe lub porównywalne z gminami sąsiednimi. Handlowcy narzekają, a pan wójt to 
rozumie, ponieważ każdy nie chce płacić. Pan wójt podkreślił, że nie w naszym interesie jest 
rozwój handlu w takiej formie na terenie Gminy Darłowo. Proponowane stawki są takie same 
jak zeszłoroczne, oprócz stawki maksymalnej, która niestety została rozporządzeniem 
zmieniona z 758 zł na 751 zł.  
 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik  nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie opłaty targowej:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie opłaty targowej. 
/Uchwała Nr XXVII.242.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie opłaty targowej stanowi załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił dziesięciominutową 
przerwę.  
 
Po przerwie w obradach udział wzięło 13 radnych, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Nieobecni nadal byli radny Dariusz Bańczewski oraz radny 
Waldemar Bonk.  
 
 
 
 
Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 124/56 oraz działki nr 124/89 w obrębie 
Wicie). Druk Nr 6/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Projekt uchwały był przedstawiany na komisjach rady Gminy. Chodzi                   
o działki w miejscowości Wicie. Dotyczy działki nr 124/56 i działki nr 124/89.                                
W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego te działki są oznaczone jako łąki 
pastwiska i nieużytki bez zabudowy oznaczone symbolem RZ.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił negatywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik  nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił negatywną opinię dotyczącą 
projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
0 głosami za, przy  
13 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 289 w obrębie Krupy). Druk Nr 7/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                           
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że wybudowaliśmy remizę w Krupach i wpłynął 
wniosek do Urzędu Gminy o zakup działki pod starą remizą w Krupach. Jest to działka nr 289 
o powierzchni 500 m2. W planie zagospodarowania oznaczona jest symbolem UN-1. 
Wnioskodawca jest zainteresowany otworzeniem warsztatu samochodowego i przede 
wszystkim kupnem tej działki.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
1 głosie przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
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podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXVII.243.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dotyczy nieruchomości nr 175/1 w obrębie Dąbki).                    
Druk Nr 8/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że na komisjach wczoraj sporo dyskutowali na temat 
tej uchwały, bo ona jest troszeczkę kontrowersyjna nie z punktu widzenia może samej 
uchwały ale osoby, która wnioskowała. Chodzi o działkę nr 175/1 w Dąbkach. Jest to działka, 
która będzie wydzielona na polepszenie warunków. Działka ma kształt takiego trójkącika.              
W obecnym kształcie, a nawet więcej pan zajmuje bezumownie tą działkę. Sprawa jednak 
skończyła się wezwaniem przedsądowym. Pan odsunął się, aczkolwiek jest zainteresowany 
zakupem części działki.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik  nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały. Trzech radnych było za pozytywną opinią, jeden przeciw i jeden 
się wstrzymał.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił negatywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
Pan Radny Michał Górski powiedział, że w tym akurat przypadku nie chodzi o akurat jakieś 
osobiste sprawy do pana, który zajmował nielegalnie pas, lecz chodzi o prawdopodobny 
dojazd w przyszłych latach, gdy ta część będzie się rozbudowywać do tych działek leżących 
tutaj pod zabudową aż do tego właściciela. Komisja uzdrowiskowa zaproponowała dzierżawę, 
która rozwiązywałaby problem tego pana dotyczący zwiększenia, powiększenia działki                     
a grunt, który być może kiedyś się przyda gminie pozostanie. Taka jest wspólna propozycja 
komisji Uzdrowiskowej, żeby ten teren wydzierżawić a nie sprzedać.   
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W dyskusji nikt więcej nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
5 głosami za, przy  
6 głosach przeciw i  
2 głosach wstrzymujących  
nie podjęła uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 17.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr  203/2 w obrębie Dobiesław).                         
Druk Nr 9/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Projekt także był przedstawiany na komisjach. Chodzi o działkę nr 203/2               
w obrębie Dobiesław, o powierzchni 0,42 ha. Jest to działka rolna. Osoba zainteresowana 
kupnem posiada nieruchomość sąsiadującą z tą działką i nie ma drogi dojazdowej do swojej 
nieruchomości, dlatego też chciałaby mieć działkę, która mogłaby poprowadzić drogę 
dojazdową.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik  nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
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13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymującym  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXVII.244.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 18.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr  172 w obrębie Krupy). Druk Nr 10/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Chodzi o działkę nr 172 o powierzchni 0,75 ha położonej w obrębie 
ewidencyjnym Krupy. Jest to działka rolna położona w sąsiedztwie działek rolnych 
zainteresowanego rolnika. Obecnie na tych działkach było małe wysypisko śmieci, które 
zostało usunięte.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXVII.245.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 19.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (dotyczy działki 
nr  47/34 w obrębie Bukowo Morskie). Druk Nr 11/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 52 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz autopoprawką. Pan Wójt powiedział, że zarówno w uchwale jak                       
i w uzasadnieniu zamieniamy słowo „odpłatne” na słowo „nieodpłatne”. Czyli „Rada Gminy 
wyraża zgodę na nieodpłatne nabycie od osoby prawnej niezabudowanej nieruchomości 
oznaczonej numerem geodezyjnym 47/34 o ogólnej powierzchni 0,1784 ha, położonej                    
w obrębie ewidencyjnym Bukowo Morskie w Gminie Darłowo”. Pan Wójt powiedział, że 
chodzi o nabycie w drodze nieodpłatnej działki drogowej prowadzącej do boiska w Bukowie 
Morskim od Agencji Nieruchomości Rolnej.  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 53 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 54 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 55 
do niniejszego protokołu/  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości wraz z autopoprawką:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.  
/Uchwała Nr XXVII.246.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 20.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (dotyczy działki 
nr  97 w obrębie Barzowice). Druk Nr 12/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 57 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz autopoprawką. Tutaj także zamieniamy słowo „odpłatne”, na słowo 
„nieodpłatne”. W związku z tym paragraf pierwszy otrzymuje brzmienie: „Wyraża się zgodę 
na nieodpłatne nabycie od osoby prawnej niezabudowanej nieruchomości oznaczonej 
numerem geodezyjnym 97 o powierzchni 0,08 ha, położonej w obrębie ewidencyjnym 
Barzowice w Gminie Darłowo.” Chodzi o drogę przyległą do obiektu gminnego oraz do drogi 
gminnej. Pan Wójt powiedział, że Gmina uzyskała środki z Urzędu Wojewódzkiego na drogę 
w Starym Jarosławiu. W tym roku złożyliśmy wniosek na miejscowość Krupy i ten wniosek 
jest bardzo pozytywnie zaopiniowany, ma wysoką pozycję. Także w przyszłym roku 
prawdopodobnie w miejscowości Krupy będziemy robić drogę z dopłatą Urzędu 
Wojewódzkiego tzw. „schetynówek”. Kolejnym etapem jest wykonywany projekt na właśnie 
tę drogę w Barzowicach, na który też będzie składany wniosek na dofinansowanie                            
z programu rozwoju lokalnych do Urzędu Wojewódzkiego. Pan Wójt powiedział, że ta 
działka jest nam niezbędna z dwóch powodów. Jednym powodem jest poszerzenie tej drogi, 
ponieważ ma bardzo taki wąski przesmyk akurat w miejscu tej działki a jednocześnie pozwoli 
to na powiększenie terenu przy świetlicy wiejskiej co jest drugim powodem.   
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 58 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik  nr 59 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości wraz z autopoprawką:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
/Uchwała Nr XXVII.247.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 21.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny przez 
Gminę Darłowo nieruchomości stanowiącej własność Województwa 
Zachodniopomorskiego (dotyczy działki nr 292/5 w obrębie Stary Jarosław).                               
Druk Nr 13/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny przez Gminę Darłowo 
nieruchomości stanowiącej własność Województwa Zachodniopomorskiego stanowi załącznik nr 61 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że jest to bardzo problemowy fragment drogi o około 
70-ciu metrów długości. Okazało się to przy złożeniu wniosku i wykonywaniu dokumentacji 
do Starego Jarosławia, że w pewnym momencie przy końcówce to nie jest działka gminna, 
tylko działka Urzędu Marszałkowskiego, wręcz jest to kawałek drogi wojewódzkiej. Droga 
już jest z programu „schetynówki” zrealizowana. Urząd Marszałkowski także dokończył 
wylanie asfaltu na tym odcinku. Gmina zobowiązała się przejąć ten odcinek drogi po 
wykonanym remoncie nawierzchni. Także cały odcinek drogi jest wykonany z masy 
bitumicznej. 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny przez Gminę Darłowo 
nieruchomości stanowiącej własność Województwa Zachodniopomorskiego stanowi załącznik nr 62 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny przez Gminę Darłowo 
nieruchomości stanowiącej własność Województwa Zachodniopomorskiego stanowi załącznik nr 63 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 
darowizny przez Gminę Darłowo nieruchomości stanowiącej własność Województwa 
Zachodniopomorskiego:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny przez 
Gminę Darłowo nieruchomości stanowiącej własność Województwa 
Zachodniopomorskiego. 
/Uchwała Nr XXVII.248.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 
darowizny przez Gminę Darłowo nieruchomości stanowiącej własność Województwa Zachodniopomorskiego 
stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 22.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Darłowo 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok.                         
Druk Nr 14/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Darłowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego                  
i o wolontariacie na 2017 rok stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz drobną autopoprawką zawartą na Druku Nr 14A/2016XXVII. 
/Autopoprawka w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Darłowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego                  
i o wolontariacie na 2017 rok stanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że uchwała dotyczy współpracy 
Gminy Darłowo z pozarządowymi instytucjami na podstawie ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie. Gmina udziela dotacji i te formy współpracy są określone                
w tym gminnym programie, gdzie także określone są ramy finansowe w jakich gmina może 
działać.  
 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Darłowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego                   
i o wolontariacie na 2017 rok stanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Darłowo                                 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2017 rok stanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Rocznego Programu 
współpracy Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok 
wraz z autopoprawką: 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
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podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy Gminy Darłowo    
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok. 
/Uchwała Nr XXVII.249.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Rocznego Programu współpracy 
Gminy Darłowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy                     
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok stanowi załącznik nr 69 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 23.  
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy 
Darłowo. Druk Nr 15/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik 
nr 70 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem oraz autopoprawką zawartą na Druku Nr 15A/2016XXVII. 
/Autopoprawka w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 
71 do niniejszego protokołu/  
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Darłowo stanowi 
załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/  
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na 
terenie Gminy Darłowo wraz z autopoprawką:  
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy 
Darłowo. 
/Uchwała Nr XXVII.250.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 24.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady Gminy Darłowo                 
z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu Uzdrowiska Dąbki.                  
Druk Nr 16/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2007 
roku w sprawie ustanowienia statutu Uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 74 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że zmieniamy statut uzdrowiska ponieważ jesteśmy 
zobowiązani do uzupełnienia stanu faktycznego i w załączniku do uchwały jest wykaz 
zakładów i urządzeń zakładów lecznictwa uzdrowiskowego na wniosek jednego z zakładów 
zmieniamy dane i po prostu uaktualniamy ten załącznik.  
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 16 
listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu Uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 75 do niniejszego 
protokołu 
/  

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu Uzdrowiska 
Dąbki:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady Gminy Darłowo                 
z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu Uzdrowiska Dąbki. 
/Uchwała Nr XXVII.251.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XII/143/2007 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 16 listopada 2007 roku w sprawie ustanowienia statutu Uzdrowiska Dąbki stanowi załącznik nr 
76 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 25.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok.                  
Druk Nr 17/2016XXVII 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok stanowi załącznik nr 77 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że tej uchwały miało nie być dzisiaj, ale wyszła 
sytuacja, że jesteśmy zobowiązani przystąpić do przetargu na zakup kolektora wraz                            
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z kanalizacją w Dąbkach, którą komornik sprzedaje po byłej Spółce Wodno-Ściekowej                  
w Dąbkach. Pan Wójt powiedział, że będzie z komornikiem dalej negocjować w sprawie 
obniżenia tej ceny, bo jesteśmy zobowiązani do wybudowania nowej sieci kanalizacyjnej co 
niestety będzie nas drożej kosztowało niż tej, którą nabędziemy. Pan Wójt powiedział, że 
dodatkowo szukamy pieniędzy i tu znaleźliśmy między innymi z opłaty targowej i z kar za 
drogę w Starym Jarosławiu za opóźnione wykonanie. Niestety nasz samochód gminny no nie 
jest już bezpiecznym samochodem, żeby mogli nim poruszać się pracownicy, więc zakupimy 
samochód, którym będziemy mogli przewieźć trochę rzeczy a jednocześnie, który będzie 
służył tu pracownikom urzędu.  
 
Zwiększamy dochody z tytułu: 
- opłaty targowej o 42 500,00 zł, 
- podatku od czynności cywilnoprawnych 120 000,00 zł, 
- kar za nieterminowe wykonanie przedmiotu umowy 53 200,00 zł. 
 
Zmniejszamy wydatki o kwotę 50 600,00 zł z tytułu usług pozostałych w planach 
zagospodarowania przestrzennego. 
 
Zwiększamy wydatki na:  
- zakup kolektora B wraz z przepompownią P2 w Dąbkach 200 000,00 zł, 
- zakup samochodu służbowego 65 000,00 zł, 
- dotację dla jednostki OSP na zakup sprzętu OSP 1 300,00 zł. 
 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok stanowi załącznik nr 78 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok stanowi załącznik nr 79 
do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2016 rok:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
13 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok. 
/Uchwała Nr XXVII.252.2016 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2016 rok 
stanowi załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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TABELA GŁOSOWANIA IMIENNEGO RADNYCH GMINY DARŁOWO  
w dniu 16 listopada 2016 roku na XXVII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 
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1. Dariusz Bańczewski (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) 
2. Waldemar Bonk (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) 
3. Robert Ciszek  Z Z Z Z Z P Z W Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
4. Sławomir Dobrzański Z Z Z Z Z P Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
5. Mirosław Gałuszkiewicz Z Z Z Z Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
6. Michał Górski  Z Z Z Z Z P P P Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
7. Grzegorz Hejno  Z Z Z Z Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
8. Henryk Ignatowicz Z Z P P Z P Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
9. Wiesław Moskwa Z Z Z Z Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
10. Henryk Noworolnik Z Z Z Z Z P Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
11. Justyna Osses Z Z Z Z Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
12. Łukasz Robak  Z Z Z Z Z P Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
13 Edmund Surdel Z Z Z Z Z P Z W Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
14. Piotr Szewczykowski Z Z Z Z Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
15. Antoni Szynkowski Z Z Z Z Z P Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
Za                                         (Z) 13 13 12 12 13 0 12 5 13 13 13 13 13 13 13 13 13 
Przeciw                                (P) 0 0 1 1 0 13 1 6 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Wstrzymujący się                (W) 0 0 0 0 0 0 0 2 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Nieobecny                            (-) 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
 
Ad. 26.  
Wolne wnioski i zapytania. 
Pan Przewodniczący Grzegorz Hejno zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. 
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie zaprosiła obecnych na organizowaną przez 
Gminę Darłowo i Sołectwo Kąpiel Morsów, która odbędzie się dnia 27 listopada 2016 roku  
w miejscowości Wicie. Spotkanie jest integracyjne.  
Nikt więcej głosu nie zabrał w tym punkcie.  
Na tym punkt zakończono.  

 
 
Ad. 27.  
Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XXVII sesji VII kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1135 w dniu 16 listopada 2016 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji/ 

 
Obradom przewodniczył: 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo 

 
Grzegorz Hejno 
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Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  
 
Michał Górski  
 
 
 
 

 
Protokół sporządziła: 
Iwona Kowalska 
 


